
Samen voor Gezondheid op 1!
Deel sessie: Tata Steel
symposium Weeffouten



Wie ben ik?
Ik ben Anne Albers

Geboren en getogen in Wijk aan Zee

4x Nederlands kampioen longboarden en

Ambassadeur voor de Natuur

Mijn missie is om in 2028 de Olympische Spelen te surfen

en met mijn atleten positie te strijden voor een

gezonde en duurzame wereld.





Onze missie

‘Wij komen op voor een gezonde en schone leefomgeving 
voor mens, dier en natuur in de breedste zin van het woord. 
Ook voor hen die hun stem niet zelf kunnen laten horen. 
Voor deze generatie en toekomstige generaties’

Wij focussen ons op koepelvorming: Verbinden van al die omwonenden in NL die kampen met hetzelfde patroon!



Gezondheid op 1 team
Antoinette Verbrugge -
Founder en directeur

Jildert Huitema - 
bestuurslid en 
Co-Founder of 
ImpactWork

Ferko Öry -
bestuurslid en 
gepensioneerd 
kinderarts

Anne Albers - 
bestuurslid en
Dutch Longboard Surf 
Champion



8e in categorie van Gezondheid in de Duurzame 100



Ik neem jullie mee in:

1. Tata Steel feiten
2. Hoe wij betalen met onze gezondheid
3. Hoe we  zijn begonnen
4. Welke acties we hebben ondernomen
5. De impact die we tot nu toe hebben gemaakt
6. Kansen die we zien op politiek niveau
7. Hoe jij impact kunt maken











1. Wist je dat?
● Tata Steel grootste vervuiler is in Nederland als het gaat om CO2, stikstof en zware metalen 

zoals lood en kwik.

● Alle onderzoeken alarmerend hoge concentraties lood en PAK's laten zien.

● De vervuiling van Tata Steel is net zo erg als die van de voormalige Ilva-staalfabriek in het 
Italiaanse Tarente. Leidinggevenden gingen zelfs de cel in voor milieudelicten.

● Kinderen die opgroeien onder de rook van staalproducent Tata Steel worden blootgesteld aan tot wel 
dertig keer meer lood. Wat kan leiden tot hersenschade.

● Tata Steel ongeveer 227 miljard liter water verbruikt per jaar. 33 miljard liter hiervan is 
zoetwater en komt uit IJsselmeer. 0,5 miljard liter hiervan is drinkwater. 
Ze betalen hiervoor slechts 100 euro per jaar!

Volgens het jaarverslag van Tata Steel werd er in 2017 bijvoorbeeld 180 miljard liter 
afvalwater door het bedrijf in het oppervlaktewater geloosd. 



Tata Steel is verantwoordelijk voor 8% van de CO2-uitstoot van Nederland. 
Dat is ongeveer 24% van alle emissies in de industriële sector.



Conclusie
De emissies van Tata Steel hebben invloed op ons allemaal. Net als emissies van andere vervuilers. Emissies kennen 

geen grenzen.
De vervuiling is geen lokaal probleem, maar een nationaal en Europees probleem.

De wetten en vergunningen voor emissies zijn veel te breed gelicenseerd op nationaal niveau, wat natuur- en 
gezondheidsschade veroorzaakt.

De overheid verzaakt haar zorgplicht!!





4. Hoe wij betalen met onze gezondheid
● Misselijkheid, hoofdpijn, aantasting immuunsysteem, kanker, hartfalen, verstoorde nachtrust ..

● Vervuilde duinen, gif in de zee en de onacceptabel hoge kankercijfers

● Veel stress

● Kinderen groeien niet veilig op, bijvoorbeeld hoge lood uitstoot bedreigt direct hun gezondheid. Benauwdheid bij 
kinderen komt veel voor.

● De politici blijven economische winst boven de gezondheid stellen!



6. Welke acties hebben we ondernomen
● Samen bereik je veel meer dan alleen! We hebben ons verenigd met veel verschillenden belangengroepen vanuit een sterke burger 

coalitie. 
● Een camera’s geïnstalleerd die alle uitgestoten emissies van Tata Steel bijhoudt
● We hebben het Gezondheidsultimatum gecreëerd: een voorstel met condities om de volksgezondheid een waardige plaats te geven 

in het proces om Tata Steel duurzaam te maken.
● Gezondheid op 1 werkt op meerdere fronten aan de schending van mensenrechten, oa trokken we daarom naar de VN in Genève, 

werken we samen met mensenrechten juristen en kaarten we waar we kunnen het niet naleven van de rechten van het kind aan.
● Andere burgergroepen die lijden onder vervuiling versterken we met onze ervaring en kennis
● Samenwerking met de Nationale Ombudsman



7. Onze impact
● Gezondheid was geen issue toen we startten, nu kan niemand er meer omheen; ook de politiek niet!
● Wij zijn een steeds groter wordende groep burgers die strijden voor gezondheid
● Samenwerking met veel organisaties
● Anderen aanmoedigen of inspireren om ook op te staan en hun stem te laten horen
● De GEZONDHEID OP 1 GOLF wordt groter en groter!



8. Kansen die we zien op politiek niveau

● Neem gezondheid als uitgangspunt op nationaal, Europees en internationaal niveau! Burgers moeten worden beschermd ipv de 
omgekeerde wereld dat we weggezet worden als lastpakken. 

● Creëer expertgroepen die diepgaand onderzoek doen naar het probleem en de politici goed informeren en adviseren.

● Waterland akkoord: veel  te ruime revisievergunning. Ook bij rechtszaken horen we vaak: Tata Steel mag dit doen: het is vergund: LEGAL 
BUT HARMFUL. 

● Met de aanbevelingen van OVV rapport is nog niet veel gebeurd. De overheid zegt van wel. In de dagelijkse praktijk is het nog niet beter 
geworden. Elke dag worden bewoners blootgesteld aan kankerverwekkende stoffen en ook de klachtenafhandeling is nog steeds beroerd 
en zorgwekkend.

● Laat de giftige lobby niet meer binnen!

● Meer en beter onderzoek naar hoe de vervuiling het milieu voor mens en natuur beïnvloedt.

● Strengere vergunningverlening, toezicht en handhaving



Discussie

Welke weeffouten en kansen ziet u?



Let’s stay connected!

www.gezondheidop1.com

info@gezondheidop1.com 

Linkedin Antoinette Verbrugge: Gezondheid op 1

+31 6 533 569 28 Instagram: anne.lisa.albers 

annealbers96@gmail.com

http://www.gezondheidop1.com
mailto:info@gezondheidop1.com
https://www.linkedin.com/in/antoinette-verbrugge-stichting-gezondheidop1-52b9a0213/

